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P R O T O K O Ł  Nr  XVII/2015 

z sesji Rady Miejskiej w Ogrodzieńcu , 

odbytej w dniu 11 grudnia  2015r. 

w sali narad Rady Miejskiej w Ogrodzieńcu 

w godz. 13.00  do 17.10 

 

Ad. 1. 

Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności 

Przewodniczący Rady Zygmunt Podsiadło, dokonał otwarcia XVII Sesji Rady 

Miejskiej w Ogrodzieńcu  

Powitał wszystkich obecnych, radnych oraz gości zaproszonych:  

- przedstawicieli HDI Rathdowney Polska Sp. z o.o 

- pracowników CMC Poland Sp. z.o.o Zawiercie  

- pracowników Zakładów Produkcyjnych  B-D SA Witold Brodzik z  Zawiercia  

- przedstawicieli Stowarzyszenia „ Nie dla kopalni cynku i ołowiu” 

- Burmistrza Miasta i Gminy Pana Andrzeja Mikulskiego,  

- Skarbnika Miasta i Gminy Panią Annę Kuźniak, 

- Sekretarza Miasta i Gminy Pana Dariusza Ptasia, 

- Sołtysów Gminy Ogrodzieniec,  

- Radnych Rady Miejskiej w Ogrodzieńcu,  

- Kierowników referatów urzędu i jednostek organizacyjnych Gminy Ogrodzieniec. 

 

Lista obecności radnych i gości załączona została do protokołu. 

 

Przewodniczący poinformował, że sesja została zwołana zgodnie z przepisami prawa 

przez Przewodniczącego Rady Miejskiej w Ogrodzieńcu. Wszyscy radni zostali 

powiadomieni o terminie sesji, zostały im dostarczone niezbędne materiały, czyli  

 zawiadomienie o zwołaniu sesji wraz z porządkiem obrad, 

 projekty uchwał będące przedmiotem obrad.  

Ustawowy skład Rady Miejskiej w Ogrodzieńcu wynosi 15 radnych. W sesji 

uczestniczyło 15 radnych ,co zostało potwierdzone podpisami na liście obecności.  

 

 

Ad 2. 

Przyjęcie porządku obrad  

 

Przewodniczący Rady zapytał czy będą zgłaszane wnioski dot. porządku sesji.  

 

Sekretarz MiG Pan Dariusz Ptaś wniósł o poszerzenie obrad o dodatkowe projekty 

uchwał, które były przedstawione radnych na posiedzeniu komisji do zaopiniowania, 

projekty uchwał dotyczyły następujących spraw:  

1) ustalenia wzorów deklaracji i informacji na podatek od nieruchomości, na 

podatek rolny i leśny na terenie Miasta  i Gminy Ogrodzieniec, 
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2) wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy terenu 

stanowiącego własność i będącego w posiadaniu Gminy Ogrodzieniec, 

położonego w Ogrodzieńcu, na czas oznaczony do trzech lat, z 

dotychczasowym dzierżawcom w trybie bezprzetargowym, 

3) wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy w przedmiocie 

wydzierżawienia nieruchomości gruntowych stanowiących własność i 

będących w posiadaniu Gminy Ogrodzieniec położonych w obrębach 

Ogrodzieniec, Giebło, Mokrus, Kiełkowice, Śrubarnia na czas oznaczony do 

trzech lat z dotychczasowym dzierżawcom w trybie bezprzetargowym, 

4) przyjęcia do realizacji zadania pn: „Przebudowa i zmiana nawierzchni drogi 

łączącej miejscowości Mokrus i Gulzów w  Gminie Ogrodzieniec 

 

Porządek obrad poszerzony o dodatkowe punkty został przegłosowany i przyjęty 

jednomyślnie przez radnych 14 głosami.  

 

Porządek obrad wg którego była prowadzona sesja przedstawiał się następująco: 

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu nr XV/2015 z sesji Rady Miejskiej w Ogrodzieńcu z dnia 21 

października .2015r  

4. Podjęcie uchwały w sprawie udzielania i rozliczania dotacji dla szkół 

niepublicznych o uprawnieniach szkół publicznych i niepublicznych placówek 

oświatowych prowadzonych na terenie gminy Ogrodzieniec oraz trybu i zakresu 

kontroli prawidłowości pobrania i wykorzystywania dotacji. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odpłatne ustanowienie 

służebności przesyłu na rzecz TAURON Dystrybucja S.A. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w planach dochodów i wydatków w budżecie 

Gminy Ogrodzieniec na 2015r.  

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Ogrodzieniec na lata 2015-2026. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wzorów deklaracji i informacji na podatek 

od nieruchomości, na podatek rolny i leśny na terenie Miasta  i Gminy 

Ogrodzieniec 

9. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy 

dzierżawy terenu stanowiącego własność i będącego w posiadaniu Gminy 

Ogrodzieniec, położonego w Ogrodzieńcu, na czas oznaczony do trzech lat, z 

dotychczasowym dzierżawcom w trybie bezprzetargowym. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy 

dzierżawy w przedmiocie wydzierżawienia nieruchomości gruntowych 

stanowiących własność i będących w posiadaniu Gminy Ogrodzieniec położonych 

w obrębach Ogrodzieniec, Giebło, Mokrus, Kiełkowice, Śrubarnia na czas 

oznaczony do trzech lat z dotychczasowym dzierżawcom w trybie 

bezprzetargowym. 
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11. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia do realizacji zadania pn: „Przebudowa i 

zmiana nawierzchni drogi łączącej miejscowości Mokrus i Gulzów w Gminie 

Ogrodzieniec. 

12. Interpelacje i zapytania Radnych oraz odpowiedzi Burmistrza.  

13. Sprawozdanie Burmistrza z bieżącej działalności. 

14. Omówienie Projektu Olza – zapoznanie mieszkańców i radnych z 

dotychczasowymi rezultatami prac geologicznych wykonywanych przez HDI 

Rathdowney oraz przedstawienie planów na przyszłość.  

15. Wnioski i oświadczenia.  

16. Zamkniecie obrad.  

 

 

Ad. 3 

Przyjęcie protokołu nr XV/2015 z sesji Rady Miejskiej w Ogrodzieńcu z dnia 21 

października .2015r  

 

Protokół Nr XV/2015 z sesji z dnia 21.10.2015 zostały przyjęty przez radnych bez 

uwag, jednogłośnie. Za przyjęciem głosowało 14 radnych. 

 

 

Ad. 4 

Podjęcie uchwały w sprawie udzielania i rozliczania dotacji dla szkół 

niepublicznych o uprawnieniach szkół publicznych i niepublicznych placówek 

oświatowych prowadzonych na terenie gminy Ogrodzieniec oraz trybu i 

zakresu kontroli prawidłowości pobrania i wykorzystywania dotacji. 

 

Sekretarz MiG Pan Dariusz Ptaś dla wyjaśnienia podał –W związku z nowelizacją 

ustawy o systemie oświaty zgodnie z art. 34 ustawy o zmianie ustawy o systemie 

oświaty oraz niektórych innych ustaw, uchwały organów stanowiących jednostki 

samorządu terytorialnego, podjęte na podstawie art. 80 ust. 4 i art. 90 ust. 4 ustawy o 

systemie oświaty w brzmieniu obowiązującym przed dniem 31.03.2015 roku utracą 

moc po dniu 31.12.2015 r.. W związku z tym przedmiotowa uchwała została 

dostosowana do obecnie obowiązujących przepisów prawnych. Uchwala ta w 

znacznej części powiela zapisy uchwały poprzedniej.  

Projekt uchwały był przedmiotem konsultacji społecznych – uwag nie zgłoszono. 

 

Projekt uchwały został odczytany przez Wiceprzewodniczącą Rady Miejskiej Panią 

Małgorzatę Janoskę. 

Przewodniczący Rady oznajmił, że projekt uchwały uzyskał pozytywną opinię komisji 

rady. 

Radni nie zgłosili żadnych uwag do projektu uchwały  

Przewodniczący Rady Zygmunt Podsiadło poddał pod głosowanie projekt uchwały  

Wynik głosowania:  

Głosów „Za”  - 14 
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Głosów „Przeciw” – 0 

Głosów „Wstrzymujących się- 0 

Rozstrzygnięcie 

Przewodniczący Rady stwierdził,  

Uchwała Nr XVII/132/2015 w sprawie udzielania i rozliczania dotacji dla szkół 

niepublicznych o uprawnieniach szkół publicznych i niepublicznych placówek 

oświatowych prowadzonych na terenie gminy Ogrodzieniec oraz trybu i zakresu 

kontroli prawidłowości pobrania i wykorzystywania dotacji - została przyjęta 

 

 

Ad. 5 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odpłatne ustanowienie 

służebności przesyłu na rzecz TAURON Dystrybucja S.A. 

 

Burmistrz MiG Pan Andrzej Mikulski wyjaśnił – uchwała w tej sprawie została 

wprowadzona do porządku sesji ponieważ Turon zwrócił się do Gminy o 

ustanowienie służebności przesyłu - kilka uchwał w tej sprawie było przyjętych na 

poprzedniej sesji, za wyjątkiem służebności przesyłu w miejscowości Kolonia 

Ryczów. Tauron udzielił dodatkowych wyjaśnień w tej sprawie i ponownie zwrócił się 

do Gminy o ustanowienie służebności przesyłu w celu polepszenia warunków 

zaopatrzenia w energię elektryczną miejscowości  Ryczów Kolonia. 

Temat był omawiany na posiedzeniach komisji, dyskutowano w tej sprawie, 

rozważano za i przeciw. Z urzędu została przygotowana i przedłożona uchwała w tej 

sprawie, a decyzja należy do Rady. 

 

Przewodniczący Rady zaznaczył że uchwała była na komisjach omawiana, 

zaproponował odczytanie treści uchwały i przystąpienie do głosowania. 

 

Projekt uchwały został odczytany przez Wiceprzewodniczącą Rady Miejskiej Panią 

Małgorzatę Janoskę. 

 

Przystąpiono do głosowania 

Wynik głosowania:  

Głosów „Za”  - 0 

Głosów „Przeciw” – 15 

Głosów „Wstrzymujących się- 0 

Rozstrzygnięcie 

Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała w sprawie wyrażenia zgody na odpłatne 

ustanowienie służebności przesyłu na rzecz TAURON Dystrybucja S.A. - nie została 

przyjęta przez Radę.  

 

 

 

 

http://ogrodzieniec.bip.jur.pl/dokumenty/uchwala_xvii_132_2015.pdf
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Ad. 6 

Podjęcie uchwały w sprawie zmian w planach dochodów i wydatków w 

budżecie Gminy Ogrodzieniec na 2015r.  

 

Skarbnik Gminy Pani Anna Kuźniak przedstawiła propozycję zmian w budżecie 

zgodnie z załączonym projektem uchwały. W uzupełnieniu do projektu uchwały oraz 

przedstawionej i zaopiniowane na komisjach Rady autopoprawki – pismo z dnia 9 

grudnia, wnioskowała o wprowadzenie dodatkowych zmiana w budżecie. 

Przedstawiła nowy projekt uchwały uwzględniający autopoprawki. 

 

Projekt uchwały wraz z autopoprawkami został odczytany przez 

Wiceprzewodniczącą Rady Miejskiej Panią Małgorzatę Janoskę. 

Radni nie zgłosili żadnych uwag do projektu uchwały  

Przewodniczący Rady Zygmunt Podsiadło poddał pod głosowanie projekt uchwały  

Wynik głosowania:  

Głosów „Za”  -15 

Głosów „Przeciw” – 0 

Głosów „Wstrzymujących się- 0 

Rozstrzygnięcie 

Przewodniczący Rady stwierdził,  

Uchwała Nr XVII/133/2015 w sprawie zmian w planach dochodów i wydatków w 

budżecie Gminy Ogrodzieniec na 2015r - została przyjęta 

 

 

Ad.7 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Ogrodzieniec na lata 2015-2026. 

 

Skarbnik Gminy Pani Anna Kuźniak przedstawiła propozycję zmian Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Ogrodzieniec na lata 2015-2026. wraz z autopoprawką  

 

Projekt uchwały zawierający autopoprawkę został odczytany przez 

Wiceprzewodniczącą Rady Miejskiej Panią Małgorzatę Janoskę. 

Przewodniczący Rady oznajmił, że projekt uchwały uzyskał pozytywną opinię komisji 

rady. 

 

Radni nie zgłosili żadnych uwag do projektu uchwały  

 

Przewodniczący Rady Zygmunt Podsiadło poddał pod głosowanie projekt uchwały  

Wynik głosowania:  

Głosów „Za”  - 15 

Głosów „Przeciw” – 0 

Głosów „Wstrzymujących się- 0 

Rozstrzygnięcie 

http://ogrodzieniec.bip.jur.pl/dokumenty/uchwala_xvii_133_2015.pdf
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Przewodniczący Rady stwierdził,  

Uchwała Nr XVII/134/2015 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Ogrodzieniec na lata 2015-2026 - została przyjęta 

 

 

Ad. 8 

Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wzorów deklaracji i informacji na 

podatek od nieruchomości, na podatek rolny i leśny na terenie Miasta i Gminy 

Ogrodzieniec 

 

Sekretarz MiG Pan Dariusz Ptaś dla wyjaśnienia podał – uchwała została 

dostosowana do obecnie obowiązujących przepisów prawnych .Wzory deklaracji i 

informacji podatkowych dostosowane zostały do nowych wymogów ustawowych. 

 

Projekt uchwały został odczytany przez Wiceprzewodniczącą Rady Miejskiej Panią 

Małgorzatę Janoskę. 

Przewodniczący Rady oznajmił, że projekt uchwały uzyskał pozytywną opinię komisji 

rady. 

Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały  

Przewodniczący Rady Zygmunt Podsiadło poddał pod głosowanie projekt uchwały  

Wynik głosowania:  

Głosów „Za”  - 14 

Głosów „Przeciw” – 0 

Głosów „Wstrzymujących się- 1 

Rozstrzygnięcie 

Przewodniczący Rady stwierdził,  

Uchwała Nr XVII/135/2015 w sprawie wzorów deklaracji i informacji na podatek od 

nieruchomości, na podatek rolny i leśny na terenie Miasta  i Gminy Ogrodzieniec - 

została przyjęta 

 

 

Ad. 9 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy 

dzierżawy terenu stanowiącego własność i będącego w posiadaniu Gminy 

Ogrodzieniec, położonego w Ogrodzieńcu, na czas oznaczony do trzech lat, z 

dotychczasowym dzierżawcom w trybie bezprzetargowym. 

 

Burmistrz MiG Pan Andrzej Mikulski dla wyjaśnienia podał –Umowy o których mowa 

w uchwale stanowią kontynuację umów zawartych do 31 grudnia 2015r. Dzierżawcy 

są zainteresowani dzierżawą gruntów, złożyli wnioski o przedłużenie umów na dalszy 

okres. 

 

Projekt uchwały został odczytany przez Wiceprzewodniczącą Rady Miejskiej Panią 

Małgorzatę Janoskę. 

http://ogrodzieniec.bip.jur.pl/dokumenty/uchwala_xvii_134_2015.pdf
http://ogrodzieniec.bip.jur.pl/dokumenty/uchwala_xvii_135_2015.pdf
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Przewodniczący Rady oznajmił, że projekt uchwały uzyskał pozytywną opinię komisji 

rady. 

Radni nie wnieśli żadnych uwag do projektu uchwały  

 

Przewodniczący Rady Zygmunt Podsiadło poddał pod głosowanie projekt uchwały  

Wynik głosowania:  

Głosów „Za”  - 15 

Głosów „Przeciw” – 0 

Głosów „Wstrzymujących się- 0 

Rozstrzygnięcie 

Przewodniczący Rady stwierdził,  

Uchwała Nr XVII/136/2015 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy 

dzierżawy terenu stanowiącego własność i będącego w posiadaniu Gminy 

Ogrodzieniec, położonego w Ogrodzieńcu, na czas oznaczony do trzech lat, z 

dotychczasowym dzierżawcom w trybie bezprzetargowym - została przyjęta 

 

 

Ad. 10 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy 

dzierżawy w przedmiocie wydzierżawienia nieruchomości gruntowych 

stanowiących własność i będących w posiadaniu Gminy Ogrodzieniec 

położonych w obrębach Ogrodzieniec, Giebło, Mokrus, Kiełkowice, Śrubarnia 

na czas oznaczony do trzech lat z dotychczasowym dzierżawcom w trybie 

bezprzetargowym. 

 

Burmistrz MiG Pan Andrzej Mikulski dla wyjaśnienia podał –Umowy stanowią 

kontynuację umów zawartych do 31 grudnia 2015r. Dzierżawcy są zainteresowani 

dzierżawą gruntów, złożyli wnioski o przedłużenie umów na dalszy okres. 

Zgłosił następnie autopoprawkę do uchwały polegającą na dopisaniu do tabeli w poz. 

12 nazwiska pominiętego dzierżawcy pani Bieleckiej. 

 

Projekt uchwały zawierający autopoprawkę został odczytany przez 

Wiceprzewodniczącą Rady Miejskiej Panią Małgorzatę Janoskę. 

Radni nie wnieśli żadnych uwag do projektu uchwały  

 

Przewodniczący Rady Zygmunt Podsiadło poddał pod głosowanie projekt uchwały  

Wynik głosowania:  

Głosów „Za”  - 15 

Głosów „Przeciw” – 0 

Głosów „Wstrzymujących się- 0 

Rozstrzygnięcie 

Przewodniczący Rady stwierdził,  

Uchwała Nr XVII /137/2015 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy 

dzierżawy w przedmiocie wydzierżawienia nieruchomości gruntowych stanowiących 

http://ogrodzieniec.bip.jur.pl/dokumenty/uchwala_xvii_136_2015.pdf
http://ogrodzieniec.bip.jur.pl/dokumenty/uchwala_xvii_137_2015.pdf
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własność i będących w posiadaniu Gminy Ogrodzieniec położonych w obrębach 

Ogrodzieniec, Giebło, Mokrus, Kiełkowice, Śrubarnia na czas oznaczony do trzech 

lat z dotychczasowym dzierżawcom w trybie bezprzetargowym.- została przyjęta. 

 

 

Ad. 11 

Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia do realizacji zadania pn: „Przebudowa i 

zmiana nawierzchni drogi łączącej miejscowości Mokrus i Gulzów w Gminie 

Ogrodzieniec. 

 

Burmistrz MiG Pan Andrzej Mikulski dla wyjaśnienia podał - porozumienie z 

Powiatem Zawierciańskim dot. realizacji zadania o nazwie „Przebudowa i zmiana 

nawierzchni drogi łączącej miejscowości Mokrus i Gulzów w  Gminie Ogrodzieniec”. 

Droga jest od lat oczekiwana przez mieszkańców. W Urzędzie Marszałkowskim 

mamy złożony wniosek na dofinansowanie tego zadania. Droga jest powiatowa 

dlatego zadanie będzie wspólnie z powiatem realizowane. 

 

Projekt uchwały został odczytany przez Wiceprzewodniczącą Rady Miejskiej Panią 

Małgorzatę Janoskę. 

Przewodniczący Rady oznajmił, że projekt uchwały uzyskał pozytywną opinię komisji 

rady. 

Radni nie zgłosili żadnych uwag do projektu uchwały  

 

Przewodniczący Rady Zygmunt Podsiadło poddał pod głosowanie projekt uchwały  

Wynik głosowania:  

Głosów „Za”  - 15 

Głosów „Przeciw” – 0 

Głosów „Wstrzymujących się- 0 

Rozstrzygnięcie 

Przewodniczący Rady stwierdził,  

Uchwała Nr XVII/138/2015 w sprawie przyjęcia do realizacji zadania pn: 

„Przebudowa i zmiana nawierzchni drogi łączącej miejscowości Mokrus i Gulzów w 

Gminie Ogrodzieniec - została przyjęta. 

 

 

Ad. 12 

Interpelacje i zapytania Radnych oraz odpowiedzi Burmistrza. 

 

Interpelacji i pytań radni nie zgłosili.  

Natomiast Radna Jolanta Ciołczyńska poinformowała - w dniu 3 grudnia w Łazach  

w ośrodku dla niepełnosprawnych, do którego uczęszcza 10 dzieci z naszej gminy - 

odbyła się akademia i uroczystości. W uroczystościach wzięli udział goście 

zaproszenie, obok przedstawicieli z gmin sąsiednich uczestniczyli Burmistrz, Radni i 

sponsorzy z Ogrodzieńca. Radna Jolanta Ciołczyńska w imieniu niepełnosprawnych 

http://ogrodzieniec.bip.jur.pl/dokumenty/uchwala_xvii_138_2015.pdf
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złożyła serdeczne podziękowania władzom gminy Ogrodzieniec oraz sponsorom. 

Odczytała list z podziękowaniami, spośród sponsorów wyczytani zostali radni: 

Grzegorz Wałek, Jerzy Janoska, Spółka „Zamek” oraz Urząd MiG Ogrodzieniec, po 

czym przekazała im upominki wykonane własnoręcznie przez dzieci.  

 

 

Ad. 13  

Sprawozdanie Burmistrza z bieżącej działalności. 

 

W związku z remontem i przebudową sieci energetycznej w Ogrodzieńcu, odbyło się 

w dniu 19 listopada spotkanie z wykonawcą przebudowy linii energetycznej oraz z 

właścicielem drogi na której prowadzone będą prace dot. ul. ul. 1 Maja i Kościuszki w 

Ogrodzieńcu  

 

19 listopada w Urzędzie Miasta Zawiercie odbyło się posiedzenie Rady 

Gospodarczej w sprawie planowanych prac związanych z budową kopalni rud cynku 

 i ołowiu na ternie powiatu zawierciańskiego. Do Rady Miejskiej w Ogrodzieńcu 

wpłynęły pisma pracowników CMC Poland Sp. z.o.o Zawiercie oraz pracowników 

Zakładów Produkcyjnych B-D SA Witold Brodzik z Zawiercia w sprawie 

niedopuszczenia do powstania kopalni na naszym terenie. Na spotkaniu w Zawierciu  

ustalono, aby w Ogrodzieńcu zorganizować wspólne spotkanie z przedstawicielami 

HDI Rathdowney Polska Sp. z o.o . W porządku obrad dzisiejszej sesji zaplanowano  

omówienie Projektu Olza – zapoznanie mieszkańców i radnych z dotychczasowymi 

rezultatami prac geologicznych wykonywanych przez HDI Rathdowney oraz 

przedstawienie planów na przyszłość. 

 

2 grudnia w Łazach odbyło się spotkanie Stowarzyszenia Perła Jury dot. programu 

rozwoju terenów wiejskich w ramach Programu Lider+. Gmina oraz organizacje 

pozarządowe będą mogły ubiegać się o dofinansowanie przedsięwzięć, będą 

ogłaszane konkursy na realizację zadań na przyszły rok i jeśli są pomysły warto 

zgłaszać wnioski i korzystać z możliwości dofinansowania. 

 

2 grudnia odbyło się oficjalne przekazanie zakupionego z dofinansowaniem gmin: 

Ogrodzieniec, Pilica i Żarnowiec nowego radiowozu dla Komisariatu Policji  

w Ogrodzieńcu.  

 

7 grudnia w Urzędzie Marszałkowski odbyło się spotkanie i prezentacja 

konsultowanych planów zagospodarowania terenów Województwa Śląskiego. Od 

pewnego czasu na stronie internetowej Gminy Ogrodzieniec w BIP-ie pojawiły się 

informacje dot. przyszłych planów zagospodarowania terenów naszego 

województwa, gdy plan zostanie przyjęty przez Sejmik Wojewódzki, będzie on 

podstawą dla naszych prac w tym względzie. Burmistrz zapraszał do zapoznania się 

z tym dokumentem na stronie internetowej jest on dostępny. 
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8 grudnia w Gulzowie odbyło się zebranie z mieszkańcami w sprawie rozwiązania 

problemu kilku nieruchomości z Gulzowa, które są położone w granicach 

administracyjnych Gminy Pilica - Biskupice. Mieszkańcy ci od dawien dawna czują 

się związani z Gminą Ogrodzieniec, mieszkają i są zameldowani w Gulzowie. W celu 

rozwiązania tego problemu będzie postępowanie administracyjne prowadzone 

wspólnie z Gminą Pilica i Ogrodzieniec. 

 

9 grudnia odbyło się spotkanie z władzami Banku Silesia - formalnie zakończyły się 

procedury przejęcia Banku Spółdzielczego w Zawierciu przez Śląski Bank 

Spółdzielczy Silesia w Katowicach. Przejecie Banku Spółdzielczego nastąpiło na 

mocy Decyzji Komisji Nadzoru Finansowego, a dotychczasowi klienci tego banku 

będą obsługiwani przez Bank Silesia. Placówka w Ogrodzieńcu funkcjonować będzie 

jak do tej pory, ale pod inną nazwą. 

 

Inwestycje i remonty ; 

Wykonano remont nawierzchni drogi gminnej – ul. Kościelna w Ryczowie. 

Wykonano remont drogi gminnej – ul. Sosnowa w Mokrusie. 

Na ukończeniu jest budowa chodnika w Ryczowie Kolonii przy ul. 3 Maja. 

Wykonano pierwszy etap przebudowy chodnika przy ul. Bzowskiej w Fugasówce. 

W Kiełkowicach ze środków gminnych wykonano przebudowę ulicy Łąki. Prace 

obejmowały wykonanie nakładki asfaltowej wraz z utwardzeniem poboczy 

kruszywem.  

Rozpoczęto budowę oraz remont kanalizacji sanitarnej odprowadzającej ścieki z 

osiedla Elizy Orzeszkowej w Ogrodzieńcu oraz obiektów zlokalizowanych na terenie 

byłej Cementowni”.  

Na 65 wniosków, które zostały złożone o dofinansowanie w ramach narodowego 

Programu Rozwoju Gminnej i Powiatowej Infrastruktury Drogowej na lata 2016-2019 

wniosek Gminy Ogrodzieniec dotyczący przebudowy ulic: Południowej i Piastowskiej 

został oceniony jako jeden z najlepszych Mamy bardzo duże szanse na otrzymanie 

dofinansowania i realizację zadania w przyszłym roku. 

 

 

Ad. 14 

Omówienie Projektu Olza – zapoznanie mieszkańców i radnych z 

dotychczasowymi rezultatami prac geologicznych wykonywanych przez HDI 

Rathdowney oraz przedstawienie planów na przyszłość.  

 

Przewodniczący Rady poinformował: Do Rady Miejskiej w Ogrodzieńcu wpłynęły 

pisma pracowników CMC Poland Sp. z.o.o Zawiercie oraz pracowników Zakładów 

Produkcyjnych  B-D SA Witold Brodzik z Zawiercia w sprawie niedopuszczenia do 

powstania kopalni na naszym terenie. Pisma zostały odczytane podczas sesji. 

Zostały one załączone do protokołu z sesji. 
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Przewodniczący Rady zwrócił się następnie do przedstawicieli Spółki Rathdowney 

Polska o zapoznanie mieszkańców i radnych z dotychczasowymi rezultatami prac 

geologicznych wykonywanych przez HDI Rathdowney oraz przedstawienie planów 

na przyszłość. 

 

Robert Koński, prezes i dyrektor zarządzający Rathdowney na wstępie przedstawił 

zespół osób przybyłych z nim na sesję. Między innymi byli to członkowie Zarządu 

Spółki, kierownik ds. geologii, dr Mariusz Czop z AGH w Krakowie (w załączeniu do 

protokołu lista gości przybyłych na sesję). 

 

Prezes pan Koński przedstawił Informacje o firmie  

Firma Rathdowney Polska Sp. z o.o. należy do kanadyjskiej firmy Rathdowney 

Resources Ltd., notowanej na giełdzie w Toronto i wchodzącej w skład grupy Hunter 

Dickinson Inc. (HDI), międzynarodowego koncernu z branży poszukiwania i 

eksploatacji surowców mineralnych. Hunter Dickinson Inc. (HDI), z siedzibą w 

Vancouver w Kanadzie, jest koncernem o zróżnicowanym profilu działalności, 

posiadającym 25-letnie doświadczenie w skutecznym zagospodarowaniu zasobów 

surowców mineralnych.  

 

Rathdowney Polska uzyskała koncesje na poszukiwania i rozpoznawanie złóż rud 

cynku i ołowiu w rejonie Górnego Śląska, na terenie położnym między miastami: 

Olkusz i Zawiercie, stąd przyjęta nazwa projektu OLZA - od pierwszych liter miast 

obejmujących obszar działania. Zadaniem Rathdowney Polska było potwierdzenie 

występowania złóż na obszarach koncesyjnych, a następnie zidentyfikowanie granic 

tych złóż i określenie jakości, przy użyciu nowoczesnych metod poszukiwawczych.  

 

Projekt OLZA prowadzony jest zgodnie z kanadyjskimi zasadami odpowiedzialnego 

gospodarowania surowcami mineralnymi, zobowiązującymi do prowadzenia prac 

poszukiwawczych z zasadami zrównoważonego rozwoju, uwzględniającymi 

oczekiwania lokalnej społeczności i gwarantującymi poszanowanie środowiska 

naturalnego. Działania prowadzone są przez zespół wysoce wykwalifikowanych 

specjalistów, których wspierają światowej klasy konsultanci z wieloletnim 

doświadczeniem. 

 

Złoża terenu Projektu Olza są położone wzdłuż linii biegnącej od długo działającej 

kopalni cynku i ołowiu Pomorzany, oraz w odległości 30 km od huty cynku ZGH 

Bolesław.  

 

Po zakończeniu zbierania danych bazowych w połączeniu z wynikami stadium 

planowania kopalni,  na postawie badań, analiz i projektów sporządzona zostanie 

ocena oddziaływania na środowisko. Zgodnie z polskimi przepisami, wszelkie 

inwestycje mogące mieć znaczący wpływ na środowisko wymagają otrzymania 

decyzji środowiskowej. 
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Raport oddziaływania na środowisko zawierać będzie szczegóły, na razie opieramy 

się na badaniach i analizach. Badania hydrogeologiczne, a także programy związane 

z ochroną flory i fauny są bardzo zaawansowane. Ostatnie prace nad modelem złoży 

pozwolą lepiej poznać jego geometrię, co ułatwi projektowanie kopalni.  

 

Przedstawiciele firmy zapoznali zebranych z dotychczasowymi rezultatami prac 

geologicznych wykonywanych przez Rathdowney Polska oraz przedstawili plany na 

przyszłość.  

Przekazanie informacje z zakresu prowadzonych badań, analiz i projektów miało 

charakter pokazów i prezentacji multimedialnej, w trakcie których omawiano etapy 

prac związane z dokumentowaniem złóż, etapy projektowania nowoczesnej kopalni. 

Prezentowano analizy i koncepcje, wstępne analizy ekonomiczne (bardzo dobre 

rezultaty), obszerne badania warunków środowiska wodnego, przyrodniczego, 

analizy zagospodarowania terenu (jeśli byłaby kopalnia to nie odkrywkowa lecz 

podziemna) Omawiano ponadto kwestie związane z infrastrukturą, monitoringiem 

środowiska wodnego, monitoring środowiska przyrodniczego. Omawiano 

zagadnienia górnicze, geologiczne, zagadnienia związane ochroną wód/ kwestie 

zaniku wód, ochrony powietrza, występowanie pyłów.  

Przedstawione zostały wartości firmy - zwracano uwagę na najlepsze dostępne 

praktyki ochrony środowiska, wysokie standardy BHP, wsparcie rozwoju lokalnego, 

zatrudnienie mieszkańców z terenu obszaru Projektu, zakupy u miejscowych 

dostawców, wsparcie lokalnych inicjatyw.  

Podczas wielu spotkań z lokalną społecznością - wiedząc o co pytają mieszkańcy 

 i jakie mają obawy oraz co jest dla nich bardzo ważne - udzielono informacji -  

głównie chodziło o obawy dot. środowiska (wody, powietrza, powierzchni terenu, 

przyrody), z zakresu rozwoju gospodarczego wskazywano na szczegóły realizacji 

inwestycji, nowe miejsca pracy oraz wpływ na turystykę.  

 

W dyskusji jak wywiązała się po wystąpieniu przedstawicieli Spółki Rathdowney 

między innymi głos zabrali: 

 

Pani Teresa Solecka – Stowarzyszenie „Nie dla kopalni cynku i ołowiu”  przedstawiła 

opracowanie pt „czym grozi budowa kopalni cynku i ołowiu” - treść opracowania 

stanowi załącznik do protokołu. 

 

Przebieg sesji w tym wystąpienie przedstawicieli firmy Rathdowney nt 

dotychczasowych rezultatów prac geologicznych wykonywanych przez Rathdowney 

Polska oraz przedstawienie planów na przyszłość, jak również dyskusja z 

mieszkańcami w przedmiotowej sprawie - do wysłuchania i obejrzenia na stronie 

internetowej Gminy Ogrodzieniec w zakładce Rada Miejska,  nagrania z sesji  -  link  

https://www.youtube.com/watch?v=FYw4iNKyU_E&feature=youtu.be 
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Ad. 15 
Wnioski i oświadczenia.  
 
Nie było 
 
 
Ad. 16 
Zamkniecie obrad.  

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że porządek obrad został wyczerpany w związku 

z tym dokonał zamknięcia sesji Rady Miejskiej w Ogrodzieńcu.  

Przewodniczący podziękował wszystkim obecnym za udział.  

Zamknięcie sesji nastąpiło o godz. 17.10 

 

Podpis protokolanta:    Podpis przewodniczącego obrad: 

 


